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Friluftsråd Søhøjlandet omfatter Hedensted, Horsens, Silkeborg og Skanderborg Kommuner 

 
 

Referat af bestyrelsesmøde i Friluftsråd Søhøjlandet 

 
Torsdag d. 2. februar 2023 kl. 19.00 

 
Sted: Skanderborg Lystfiskerforenings lokale på Vester Mølle, Od-

dervej 80, Skanderborg 
 

Deltagere: Jan, Jens, Jørgen, John, Robert  

Afbud: Carrie, Lars  
 
 

                  
 Dagsorden: 

 
1. Godkendelse af dagsorden. 

Ingen Bemærkninger.  
 

2. Godkendelse af referat fra møde 15. december 2022. 
Ingen bemærkninger.  

   
3. Drøftelse af årsmøde 2023 

 

     Invitation 
Jan har udarbejdet et forslag til en invitation. Denne udsendes sna-

rest. Sættes tillige ind på hjemmesiden.  
Drikkevarer sørger Jan for.  

 
Dagsorden 

    Der skal i dagsordenen indsættes et punkt ”Nyt fra Friluftsrådet” 
Maria Pilgaard har givet tilsagn om at give et indlæg. Har en fortid i 

Friluftsrådet.  
John, Jens, Robert siger ja til genvalg. Jan siger ja til genvalg til te-

magruppe nationalpark. Jan Spørger Carrie om hun også ønsker gen-
valg. 

Årsberetning 
Jan har udarbejdet beretningen. Denne udsendes sammen med møde-

indkaldelse. Sættes endvidere ind på hjemmesiden.  

Bespisning 
Carrie eller Pernille spørges, om de vil lave en stor grydefuld tomat-



 
suppe eller lignende.   
Robert spørger Hanne, om hun vil bage en kage. 

 
4. Sager: 

- Naturnationalparker 
Der er intet nyt om dette lige for tiden. Der er udsendt et oplæg 

omkring urørt skov. Der skal laves VVM undersøgelser 3 steder. 
Ved at lade det være urørt får man måske ikke den maksimale 

klimaeffekt. Derfor skal der ses på, hvad der er bedst. Alternativet 
kan være en biodiversitetsskov.  

 
- Fredningsnævnsafgørelser 

Der blev spurgt til bemærkninger til løbende afgørelser. Der var 

ingen kommentarer.  
 

- Adgangssager 
Der er planer om en skov ved Gedved for at beskytte kilderne i 

området.  
Fiskebækken skal omlægges i Horsens Fjord.  

John nævnte en sag om adgang, hvor han føler at blive overrulet. 
Det er en tidligere sag, hvor der er stoppet for adgang til at køre i 

bil. Der er adgang for cyklister og gående. Det er ved Tulstrup. Jan 
gav nogle forslag til, hvordan sagen videre kan behandles. Det er 

vigtigt, at de lokale blive taget med i beslutningsprocessen.  
 

Der er en sag vedrørende Hjortevildt gruppen vedrørende opsæt-
telse af Hegn ved Salten Skov. Der er en lodsejer, der vil hegne 

hele området ind. Dyrenes beskyttelse er imod, da de mener, at 

dyrene skal kunne bevæge sig frit. Hvis der går nogle stier inde i 
området, skal der være adgang til disse.  

 
- Naturpark Vestbirk Vandkraft/Klostermølle 

Der blev afholdt et møde den 7. januar. 19 mennesker mødte op. 
Ordstyreren gjorde det rigtig godt. Der blev lavet nogle temagrup-

per, som kom med et hav af ideer. Jan har skrevet dette sammen 
til et udkast til en ansøgning. Temaer: Naturparkens rammer , Na-

tur, Beskrivelse af naturattraktioner, Kulturarv, Friluftsliv, Formid-



 
ling, Erhverv og Turisme.  
Der blev afholdt et efterfølgende møde med Borgmesteren fra Hor-

sens Kommune. Lodsejerne er aktive og afventende. Borgmeste-
ren var positiv. Forvaltningen har fået oplægget, hvorefter den 

kommer med en indstilling til Borgmesteren, Teknisk forvaltning 
og Miljø. Kommunen skal indsende ansøgningen, hvorfor det er 

vigtigt at få klædt kommunen på til dette. Kommunen skal stille 
med en naturvejleder. Der skal en politisk godkendelse til i forbin-

delse med kommuneplanen.  
Det drejer sig om ca. 30 km2. Der er en beskyttelse af området, en 

paragraf 3 fredning, der skal tages hensyn til.  
Vil gerne have landsbyerne i området med.  

 

5. Ajourføring af opgaveoversigt/orientering om igangværende 
sager. 

- Kommunerne 
Der har været møde vedrørende Skimminghøj i Skanderborg. 

Har troet, at man kunne sætte et projekt i gang som en dispen-
sationssag. Det kan man imidlertid ikke. Ny lokalplan skal ud-

arbejdes. Projektet er i gang. Midten af 2024 går byggeri i 
gang. Gammelturisten skal kunne trækkes ind i en bygning.  

 
I Silkeborg er der sat penge af til, at Gudenå stien kan gøres 

færdig. Der er gjort plads til De små fisk (en lejrplads med ud-
styr), der skal renoveres. Der skal laves badeanlæg. Det skal 

være sikkert at have børn med. Det er muligt for kanofolkene 
at overnatte med 1 overnatning.  

 

- Temagruppe Børn/Unge/Friluftsliv 
Ingen kommentarer. 

 
- Temagruppe administration og kommunikation 

Ingen kommentarer. 
 

- Temagruppe Naturpark 
Se under punktet ”Sager”.  

 



 
6. Eventuelt   

IT afregning. Hvad gør man med det. Jan sender en vejledning ud.  

 
Jan har været til nytårsdebat hos Statens Naturhistoriske Museum 

vedrørende Friluftsrådets fremtid. Et oplæg fra en bio-etiker. Havde 
skrevet en PhD afhandling om bio-etik. Derefter var der paneldebat 

afholdt af Etisk Råd.  
 

Jan kom desværre ikke med i en ny biodiversitetsgruppe.  
 

Jan viste et Danmarks kort med prøver, der er taget for undersøgelse 
af pfass. Det viser sig, at kystprøverne er nogenlunde, mens det er 

galt med prøver fra græs.  

 
 

Referent Robert Nielsen   
   

   


